
Protokół 
LXI Sesji Rady Gminy Kleszczewo 

z dnia 31 stycznia 2024 r. 
 
 
 Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Pan Marek Maciejewski, 
który przywitał przybyłych na Sesję radnych, sołtysów, pracowników gminy oraz 
zaproszonych gości.  
  
W sesji udział wzięli radni: 

Batycka Regina 
Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa  
Maciejewski Marek 
Maćkowiak Tomasz 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan  
Stachowiak Grzegorz 
Strzelczyk Janina 
Szymczak Łukasz 
Świątczak Krzysztof 
Wilczyk Maria 
Wysz Dorota 
Żołądek Jakub 
 
oraz sołtysi: 

Doba Paweł 
Fludra Jolanta 
Jaroszewska Lucyna 
Książkiewicz Czesław 
Lesiński Henryk 
Lesiński Stanisław 
Mąderek Jan 
Nowicki Eugeniusz 
Nowicki Ferdynand 
Rutkowska Mirosława 
Stroiwąs Andrzej 
Walkowiak Jacek 
Wysz Dorota  
 
a także: 
Bogdan Kemnitz - Wójt Gminy 



Ewa Iczakowska - Sekretarz Gminy/Zastępca Wójta  
Agata Kaczmarek - Skarbnik Gminy  
Monika Niemier - Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 
Magdalena Sołtysiak - Kierownik referatu oświaty 
Anna Woźniak -Tyczka - Radca prawny. 
Mirosława Radzimska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  
Małgorzata Blok - Dyrektor biura Lokalnej Grupy działania „Trakt Piastów” 
nadkom. Eugeniusz Sierański – Komendant Komisariatu Policji w Swarzędzu 
mł.asp. Marcin Pakulski – Kierownik Posterunku Policji w Kleszczewie 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że do podejmowania prawomocnych uchwał 
wymagana jest obecność co najmniej połowy ustawowego składu Rady Gminy i zarządził 
głosowanie obecności radnych. Obecność potwierdziło 15 radnych, co stanowi quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Bezpieczeństwo na terenie Gminy, funkcjonowanie komisariatu. 
6. Informacja dotycząca możliwości składania projektów i uzyskania wsparcia w Lokalnej 

Grupie Działania „Trakt Piastów”. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo nr 14  
8. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Kleszczewo, obejmującego działkę o nr ewid. 204/8 w miejscowości Krerowo, obręb ewid. 
Krerowo, gm. Kleszczewo  

9. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo nieruchomości 
położonej w miejscowości Kleszczewo oznaczonej numerem ewidencyjnym 209/3  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Gminnego programu opieki nad zabytkami dla 
Gminy Kleszczewo na lata 2024 - 2027"  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola w Kleszczewie, 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół w Kleszczewie, poprzez zmianę siedziby  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat i trybu ich 
pobierania  

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej na Wójta Gminy Kleszczewo  
14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki o nr ewid. 
15/98, 14/3, 15/97, 15/70, 15/96, 14/2, 14/1, 13/3 oraz 13/4 w miejscowości Kleszczewo, 
obręb ewid. Kleszczewo, gm. Kleszczewo  



15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego częściowo działki 
o nr ewid. 91/10, 97/1, 97/4, 97/2, 200, 208, 201, 103/7, 103/27, 103/8, 103/20 oraz 103/21 
w miejscowości Kleszczewo, obręb ewid. Kleszczewo, gm. Kleszczewo  

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych 
publicznych  

17. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
Powiatowi Poznańskiemu na pokrycie kosztów zlecenia wykonywania zadań izby 
wytrzeźwień na rok 2024  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo 

na lata 2024-2042  
20. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
21. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
22. Zapytania i wolne wnioski. 
23. Zakończenie. 
 

Ad. 2 porządku posiedzenia 
 Radna Ewa Kirkowska złożyła w imieniu swoim i radnej Doroty Wysz interpelację 
w sprawie organizacji wywozu nieczystości płynnych na terenie Gminy Kleszczewo. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący obrad poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił uwag 
i spytał, czy w chwili obecnej są jakieś uwagi ? 

W związku z brakiem uwag członkowie Rady przeszli do głosowania nad przyjęciem 
protokołu LX Sesji. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem protokołu głosowało 15 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 

Ad. 4 porządku posiedzenia  
Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas LX Sesji Rady Gminy przedstawiła 

Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia  

Temat bezpieczeństwa na terenie gminy i funkcjonowanie Komisariatu Policji 
w Kleszczewie przedstawił, w formie prezentacji multimedialnej, Kierownik Posterunku 
Policji mł.asp. Marcin Pakulski. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  
Kierownik Posterunku omówił zestawienie danych liczbowych przeprowadzonych interwencji 
i postępowań. 



Nadkom. Eugeniusz Sierański powiedział, że pracę posterunku w Kleszczewie ocenia 
bardzo dobrze. Obecnie stan etatowy wynosi 11 etatów, jest pełna obsada. Posterunek otrzymał 
nowy wóz, jako darowiznę od Powiatu Poznańskiego i obecnie w posterunku są 3 radiowozy. 

Radna Dorota Wysz spytała, czy będą organizowane konsultacje społeczne 
z mieszkańcami, kiedy można się ich spodziewać ? 
Komendant odpowiedział, że konsultacje były przeprowadzane w ramach komendy miejskiej 
i komisariat w Swarzędzu w tych debatach społecznych uczestniczył. Na chwilę obecną nie ma 
informacji o planowanych kolejnych konsultacjach, ale jeżeli jest taka potrzeba, to mogą być 
zorganizowane bez problemu. 

Radny Jędrzej Janiak spytał, jak policjanci oceniają sytuacje związane z używaniem 
narkotyków, czy został odnotowany przez policję problem związany z narkotykami ? 
Mieszkańcy zgłaszają, że pojawia się taki problem. 
Nadkom. Sierański powiedział, że problem związany z narkotykami niestety istnieje wszędzie, 
na terenie Swarzędza, Poznania, całej Polski i także na terenie gminy Kleszczewo. W danych 
pokazaliśmy jeden ujawniony przypadek sprawcy, przy którym zostały znalezione narkotyki. 
Na chwilę obecną nie mamy sygnałów aby narkotyki dotarły do szkół na terenie gminy. 

Na zakończenie Komendant Sierański podziękował wszystkim za współpracę podczas 
ostatnich 5,5 roku, pracownikom urzędu, radnym i Wójtowi, z którym współpracuje już 
kilkadziesiąt lat. Pan Komendant podkreślił, że była to wyjątkowa kadencja jeżeli chodzi 
o kwestie bezpieczeństwa na terenie gminy Kleszczewo, dzięki temu, że udało się Wójtowi 
doprowadzić do powstania Posterunku Policji w Kleszczewie, i życzył sobie i wszystkim 
obecnym ponownego spotkania za rok. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia  

Pani Małgorzata Blok przedstawiła informacje dotyczące składania projektów i uzyskania 
wsparcia w Lokalnej Grupie Działania „Trakt Piastów”. Informacja w postaci prezentacji 
multimedialnej stanowi załącznik do protokołu. 
 Radni nie mieli pytań do przedstawionych informacji. 
 
Ad. 7 

Projekt Uchwały Nr LXI/531/2024 w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo nr 14 przedstawiła Pani 
Monika Niemier. Uchwała była szczegółowo omawiana podczas wspólnego posiedzenia 
komisji Rady Gminy. Pani Kierownik powiedziała, że podjęcie uchwały o zmianie studium 
otwiera możliwość uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Kleszczewo dla terenów wskazanych w uchwale. Projekt zmiany studium został 
uzgodniony i zaopiniowany zgodnie z zapisami ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. 

W procedurze zapewniono udział społeczeństwa w zakresie odpowiadającym przepisom 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko. 

W dniach od 13 listopada 2023 r. do 5 grudnia 2023 r. projekt zmiany studium został 
wyłożony do publicznego wglądu. Termin składania uwag ustalony został do dnia 27 grudnia 
2023 r. W wyznaczonym terminie wpłynęło jedno pismo z 4 uwagami. 



 Przed głosowaniem w sprawie uchwały, Przewodniczący przeprowadził głosowanie 
nad złożonymi uwagami. 
 

Głosowanie w sprawie Nieuwzględnienia Uwagi Nr 1 - "Przeznaczenie terenów" 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uwaga została odrzucona. 
 

Głosowanie w sprawie Nieuwzględnienia Uwagi Nr 2 -"Ilo ść kondygnacji"  
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uwaga została odrzucona. 
 

Głosowanie w sprawie Nieuwzględnienia Uwagi Nr 3 - "Parametry i wskaźniki 
zagospodarowania terenów" 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uwaga została odrzucona. 
 

Głosowanie w sprawie Nieuwzględnienia Uwagi Nr 4 - "Ilość miejsc parkingowych" 
 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uwaga została odrzucona. 
 

Następnie Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/531/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 



Ad. 8 
Projekt Uchwały Nr LXI/532/2024 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działkę o nr ewid. 204/8 w miejscowości 
Krerowo, obręb ewid. Krerowo, gm. Kleszczewo przedstawiła Pani Niemier. Uchwała była 
szczegółowo omawiana podczas posiedzenia komisji. Procedurę planistyczną rozpoczęto po 
podjęciu Uchwały Nr LIII/448/2023 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
Plan obejmuje obszar o powierzchni 0,45 ha. W chwili obecnej w granicach planu obowiązuje 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego gminy Kleszczewo z 2005 r. 
z przeznaczeniem pod teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i zagrodowej (7MJ/MZ). 
Zmiana planu umożliwi realizację planowanych inwestycji z zakresu usług kultury i rozrywki, 
tj. projektowanej świetlicy. 
O podjęciu ww. uchwały, określeniu formy, miejsca i terminu składania wniosków do planu 
ogłoszono w prasie i przez obwieszczenie oraz zawiadomiono instytucje i organy właściwe do 
opiniowania i uzgadniania projektu planu. 
Nie wystąpiła konieczność uzyskania zgody Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi na zmianę 
przeznaczenia gruntów klasy IIIa, ze względu na przeznaczenie określone w obowiązującym 
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 
Po otrzymaniu pozytywnych opinii i uzgodnień projekt planu został wyłożony do publicznego 
wglądu w dniach w dniach od 13 listopada 2023 r. do 5 grudnia 2023 r. Termin składania uwag 
ustalony został do dnia 20 grudnia 2023 r. W wyznaczonym terminie nie wpłynęły uwagi. 

 
W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 

przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/532/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 

Projekt Uchwały Nr LXI/533/2024 w sprawie nabycia na własność Gminy Kleszczewo 
nieruchomości położonej w miejscowości Kleszczewo oznaczonej numerem ewidencyjnym 
209/3. Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany podczas posiedzeń komisji.  
Wymieniona w uchwale nieruchomość gruntowa niezabudowana, położona jest 
w miejscowości Kleszczewo, o pow. 0,1392 ha. Przeznaczenie przedmiotowej nieruchomości 
w MPZP to tereny dróg wewnętrznych.  
Nabycie nieruchomości związane jest z koniecznością zaspokajania zbiorowych potrzeb 
mieszkańców z zakresu gminnych dróg, ulic oraz organizacji ruchu drogowego a wskazany 
teren odpowiada temu celowi. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 



Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/533/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 

Projekt Uchwały Nr LXI/534/2024 w sprawie przyjęcia "Gminnego programu opieki nad 
zabytkami dla Gminy Kleszczewo na lata 2024 - 2027" przedstawiła Pani Niemier. Projekt 
uchwały był omawiany podczas posiedzeń Rady Gminy. 
Zgodnie z ustawą o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami wójt sporządza na okres 4 lat 
gminny program opieki nad zabytkami. Przedstawiony „Gminny Program Opieki nad 
Zabytkami dla Gminy Kleszczewo na lata 2024-2027” uzyskał pozytywną opinię 
wojewódzkiego konserwatora zabytków. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/534/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. 11 

Projekt Uchwały Nr LXI/535/2024 w sprawie zamiaru przekształcenia Przedszkola 
w Kleszczewie, wchodzącego w skład Zespołu Szkół w Kleszczewie, poprzez zmianę siedziby 
przedstawiła Pani Magdalena Sołtysiak. Projekt Uchwały był szczegółowo omawiany podczas 
posiedzenia komisji. Podjęcie niniejszej Uchwały rozpoczyna procedurę przekształcenia 
przedszkola, czyli zmianę siedziby przedszkola. Zmiana adresu jest jednoznaczna ze zmianą 
siedziby, w związku z czym musi być przeprowadzona cała procedura, którą rozpoczyna 
podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia przedszkola w Kleszczewie. Organ 
prowadzący przedszkole jest zobowiązany zawiadomić o zamiarze przekształcenia 
przedszkola: rodziców dzieci, właściwego kuratora oświaty. Przedszkole może zostać 
przekształcone po uzyskaniu pozytywnej opinii Wielkopolskiego Kuratora Oświaty. 
Projekt Uchwały uzyskała pozytywne opinie związków zawodowych. 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/535/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 



Ad. 12 
Projekt Uchwały Nr LXI/536/2024 w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat 
i trybu ich pobierania przedstawiła Kierownik Mirosława Radzimska. Uchwałą byłą 
szczegółowo omawiana podczas posiedzeń komisji. Pani Kierownik powiedziała, że projekt 
Uchwały ma na celu podniesienie kwoty stawki godzinowej za usługi opiekuńcze świadczone 
w miejscu zamieszkania w związku ze zmianą kwoty minimalnego wynagrodzenia w bieżącym 
roku. 
 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/536/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 

Projekt Uchwały Nr LXI/537/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi wniesionej na Wójta 
Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Uchwała była omawiana podczas posiedzenia 
komisji. W dniu 9 stycznia 2024 r. wpłynęła skarga do Rady Gminy Kleszczewo od Partner 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego sp. z o.o. w Słupcy, w której skarżący zarzuca 
Wójtowi Gminy Kleszczewo nienależyte wykonywanie zadań w zakresie dysponowania 
środkami publicznymi, w szczególności polegającymi na nie złożeniu przez Gminę Kleszczewo 
oferty zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego z lokatorem, w stosunku do którego wyrokiem 
sądowym nakazano wstrzymać eksmisję do czasu złożenia przez Gminę Kleszczewo oferty 
zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. 

W dniu 16 stycznia 2024 r. odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na 
którym radni mieli możliwość zapoznała się z treścią skargi oraz pisemnymi wyjaśnieniami 
złożonymi przez pracownika merytorycznego Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji 
Urzędu Gminy Kleszczewo. Komisja miała również możliwość zapoznania z obszernymi 
wyjaśnienia udzielonymi bezpośrednio przez Radcę Prawnego. 

Wobec treści skargi, która może być odczytana jako wola ugodowego załatwienia sprawy 
dot. roszczeń skarżącego, jak i wobec ustalonego stanu faktycznego sprawy, Wójt Gminy 
podejmie działania mające na celu zawarcie potencjalnej ugody w rozumieniu art. 54a ustawy 
z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 

Biorąc pod uwagę wyjaśnienia i informacje przekazane w sprawie, Komisja Skarg, 
Wniosków i Petycji wnosi o uznanie skargi za bezzasadną.  

W związku z powyższym uzasadniające jest podjęcie uchwały stwierdzającej, że skarga na 
Wójta Gminy Kleszczewo jest bezzasadna. 
 



W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/537/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 

Projekt Uchwały Nr LXI/538/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego działki o nr ewid. 
15/98, 14/3, 15/97, 15/70, 15/96, 14/2, 14/1, 13/3 oraz 13/4 w miejscowości Kleszczewo, obręb 
ewid. Kleszczewo, gm. Kleszczewo przedstawiła Pani Niemier. Pani Kierownik powiedziała, 
że projekt Uchwały był omawiany podczas ostatniego posiedzenia komisji. Sporządzenie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego ma na celu określenie zasad zabudowy 
i zagospodarowania terenu objętego uchwałą. W przedmiotowej sprawie nie zachodzą 
okoliczności faktyczne oraz prawne uniemożliwiające podjęcie prac planistycznych, wobec 
czego została przygotowana niniejsza Uchwała. 

 
W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 

przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/538/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 15 

Projekt Uchwały Nr LXI/539/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo, obejmującego częściowo działki 
o nr ewid. 91/10, 97/1, 97/4, 97/2, 200, 208, 201, 103/7, 103/27, 103/8, 103/20 oraz 103/21 
w miejscowości Kleszczewo, obręb ewid. Kleszczewo, gm. Kleszczewo przedstawiła Pani 
Niemier. Projekt Uchwały był omówiony podczas ostatniego posiedzenia komisji. Podjęcie 
uchwały powodowane jest koniecznością dostosowania planu do stanu faktycznego. Podczas 
wczytywania starego planu do map cyfrowych powstały przesunięcia, które obejmują działki 
wymienione w Uchwale. Studium pozwala na wprowadzenie powyższych zmian.  

 
W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 

przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  



Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/539/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 16 

Projekt Uchwały Nr LXI/540/2024 w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii 
dróg gminnych publicznych przedstawiła Pani Niemier. Uchwała była omawiana podczas 
posiedzenia komisji. Panie Niemier powiedziała, że Uchwała obejmuje odcinek ul Brzozowej 
w Gowarzewie. Zarząd Powiatu Poznańskiego Uchwałą Nr 4689/2024 z dnia 24 stycznia  
2024 r. pozytywnie zaopiniował zaliczenie przedmiotowej drogi do kategorii dróg gminnych 
publicznych. 

 
W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 

przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/540/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 17 

Projekt Uchwały Nr LXI/541/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 
dotacji celowej Powiatowi Poznańskiemu na pokrycie kosztów zlecenia wykonywania zadań 
izby wytrzeźwień na rok 2024 przedstawiła Pani Skarbnik. Projekt Uchwały była omawiany 
podczas posiedzenia komisji. Wzorem lat poprzednich podejmuje się Uchwałę i udziela się  
z budżetu gminy pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na realizację zadań izby 
wytrzeźwień na 2024 r. w wysokości 32.298,00 zł. 
 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/541/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 18 

Projekt Uchwały Nr LXI/542/2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Uchwałą była omawiana szczegółowo podczas posiedzenia 
komisji Rady Gminy. 
W uchwale Nr LX/517/2023 Rady Gminy Kleszczewo z dnia 19 grudnia 2023 r. w sprawie 
uchwały budżetowej na 2024 r., wprowadza się następujące zmiany: 

 



Dochody zwiększa się o kwotę 3 287 420,92 zł. Dochody po zmianie wyniosą 96 864 712,88 
zł, w tym 

1) dochody bieżące w kwocie        67 434 076,41 zł 
2) dochody majątkowe w kwocie  29 430 636,47 zł 

Wydatki zwiększa się o 3 287 420,92 zł i po zmianie wyniosą 109 586 324,82 zł w tym: 
1) wydatki bieżące w kwocie        67 220 191,17 zł,  
2) wydatki majątkowe w kwocie  42 366 133,65 zł,  
Dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych planuje się 

w kwocie 280 000,00 zł, w tym  60 000,00 zł z tytułu części opłaty za zezwolenia na sprzedaż 
napojów alkoholowych w obrocie hurtowym. Wydatki na realizację zadań określonych 
w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii ustala się w kwocie 399 351,00 zł, w tym: 

1) na przeciwdziałanie narkomanii w wysokości 1 300,00 zł,  
2) na rozwiązywanie problemów alkoholowych w wysokości 365 753,00 zł,  
3) na dotację dla Izby Wytrzeźwień w wysokości 32 298,00 zł.” 

 
Zmieniono plan dochodów mając na uwadze:  
 
Dz. 600 Transport i łączność 
- rozdział 60004 wprowadzono środki w wysokości 461 075,85 zł za zwrot nadpłaconej dotacji  
z tytułu transportu zbiorowego za rok 2023 
 
Dz. 852 Pomoc Społeczna 
- rozdział 85219 zwiększono plan dotacji celowych o 56 583,00 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie ośrodków pomocy społecznej, zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego 
nr FB-I.3111.5.2024.7  
 
Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 
- rozdział 85395 wprowadzono środki w wysokości 8 160,00 zł z przeznaczeniem na dodatki 
gazowe dla gospodarstw domowych 
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Dz. 921 Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego 
- rozdział 90004, 92109, 92120 wprowadzono środki w wysokości 1 571 438,07 zł na 
dofinansowanie zadania pn.: „Wł ączenie społeczne mieszkańców Gminy Kleszczewo poprzez 
rewitalizację miejscowości Komorniki oraz Nagradowice” 
- rozdział 90015 wprowadzono środki w wysokości 995 600,00 zł z Rządowego Funduszu 
Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na realizację zadania inwestycyjnego pn.: 
„Modernizacja infrastruktury oświetleniowej w gminie Kleszczewo” 
 
Dz. 926 Kultura fizyczna 
- rozdział 92601 wprowadzono dofinansowanie ze środków UE w ramach Programu 
Rewitalizacji Obszarów Wiejskich w wysokości 194 564,00 zł na realizację zadania pn.: 
„Budowa trybun na terenie kompleksu sportowo-rekreacyjnego w Kleszczewie” 



 
Zmieniono plan wydatków mając na uwadze: 
 
Dz. 600 Transport i łączność 
- rozdział 60016  zwiększono wydatki o 325 000,00 zł na bieżące utrzymanie dróg oraz o 
200 000,00 zł na zadanie pn.: „Budowa dróg na terenie Gminy Kleszczewo opracowanie 
dokumentacji projektowej”  
 
Dz. 757 Obsługa długu publicznego 
- rozdział 75702 wprowadzono środki w wysokości 50 000,00 zł na koszty emisji papierów 
wartościowych 
 
Dz. 801 Oświata i wychowanie  
- rozdział 80101, 80104, 80148, 80149, 80150 przesunięto środki na wniosek Dyrektorów 
Szkół  
- rozdział 80104 zwiększono plan o 550 000,00 zł na zadanie pn.: „Budowa przedszkola 
samorządowego w Kleszczewie”  
 
Dz. 852 Pomoc Społeczna 
- rozdział 85219 zmieniono plan wydatków zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego  
- rozdział 85295 zwiększono wydatki o 3 000,00 zł na dofinansowanie działalności na rzecz 
rodziny, macierzyństwa, rodzicielstwa, upowszechniania i ochrony praw dziecka oraz o 
30 000,00 zł na zadanie pn.: „Dom Dziennego Pobytu dla Seniorów”  
 
Dz. 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 
- rozdział 85395  wprowadzono środki w wysokości 8 160,00 zł z przeznaczeniem na dodatki 
gazowe dla gospodarstw domowych 
 
Dz. 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  
- rozdział 90015 wprowadzono środki w wysokości 1 245 600,00 zł na zadanie pn.: 
„Modernizacja infrastruktury oświetleniowej w gminie Kleszczewo” 
 
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 
- rozdział 92120 zwiększono wydatki o  30 000,00 zł na zadanie pn.: „Remont zabytkowej 
szkoły w Markowicach” 
 
Dz. 926 Kultura fizyczna 
- rozdział 92601 zwiększono wydatki o  724 564,00 zł na zadanie pn.: „Budowa trybun na 
terenie kompleksu sportowo-rekreacyjnego w Kleszczewie” i o 10 000,00 zł na zadanie pn.: 
„Rozbudowa kompleksu rekreacyjno-sportowego w Markowicach” oraz wprowadzono 
wydatki w wysokości 20 000,00 zł na zadanie pn.: „Ogrodzenie kompleksu sportowego  
w Tulcach” 
- rozdział 92695 zwiększono wydatki o 10 000,00 zł na zadanie pn.: „Rozbudowa placu zabaw 
w Kleszczewie” i o 10 000,00 zł na zadanie pn.: „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej na 



terenie sołectwa Śródka” oraz o 12 000,00 zł na zadanie pn.: „Ogrodzenie placu zabaw  
w Ziminie" 
Pozostałe zmiany pozwolą na prawidłową realizację planowanych wydatków. 
 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/542/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 19 

Projekt Uchwały Nr LXI/543/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kleszczewo na lata 2024-2042 przedstawiła Pani Skarbnik. 
Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 31 stycznia 2024 r., dokonano następujących zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Kleszczewo: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 3 287 420,92 zł, z czego dochody bieżące zwiększono 
o 525 818,85 zł, a dochody majątkowe zwiększono o 2 761 602,07 zł. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 3 287 420,92 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono 
o 449 284,36 zł, a wydatki majątkowe zwiększono o 2 838 136,56 zł. 

3. Wynik budżetu nie uległ zmianie 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. W zakresie programów, projektów lub zadań związanych z programami realizowanymi z 
udziałem środków z UE: 

1) Budowa trybun na terenie kompleksu sportowo-rekreacyjnego w Kleszczewie – 
zwiększenie limitu zobowiązań oraz limitu wydatków na realizację zadania w roku 
budżetowym o kwotę 724 564,00 zł; 

2. W zakresie programów, projektów lub zadań innych (finansowanych ze środków 
krajowych): 

1) Zimowe utrzymanie dróg w sezonie 2023/2024 – zwiększenie limitu zobowiązań oraz 
limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o kwotę 325 000,00 zł oraz 
zwiększenie łącznych nakładów na realizację zadania o kwotę 225 000,00 zł; 

2) Budowa przedszkola samorządowego w Kleszczewie, w tym dofinansowanie z RFPŁ PIS 
– zwiększenie łącznych nakładów ogółem, limitu wydatków na realizację zadania w roku 
budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 550 000,00 zł; 

3) Przebudowa dróg na terenie Gminy Kleszczewo (opracowanie dokumentacji 
projektowej) – zwiększenie łącznych nakładów ogółem, limitu wydatków na realizację 
zadania w roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 200 000,00 zł; 

4) Remont zabytkowej szkoły w Markowicach, w tym dofinansowanie z Rządowego 
Programu Odbudowy Zabytków – zwiększenie łącznych nakładów ogółem, limitu 



wydatków na realizację zadania w roku budżetowym oraz limitu zobowiązań o kwotę 
30 000,00 zł; 

5) Dom Dziennego Pobytu dla Seniorów – zwiększenie limitu zobowiązań oraz limitu 
wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o kwotę 30 000,00 zł. 

 

W związku z brakiem pytań do przedstawionego projektu Uchwały Pan Przewodniczący 
przeszedł do głosowania projektu Uchwały. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 
Za przyj ęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych 
Uchwała Nr LXI/543/2024 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 20 porządku posiedzenia 

Radna Monika Dembska poinformowała, że 23 stycznia odbyła się wspólna komisja 
wyjazdowa do schroniska dla zwierząt w Skałowie. Po powrocie zostały omówione projekty 
uchwał oraz sprawy bieżące.  

Ad. 21 porządku posiedzenia 
 WYDARZENIA  
27.12.2023 r.  – obchody rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego. Odbyła się msza 
w sanktuarium w Tulcach, następnie złożono kwiaty pod pomnikiem Powstańców 
Wielkopolskich na tuleckim cmentarzu. Tradycyjnie społeczność Gowarzewa uczciła pamięć 
Bohaterów wychodząc na ulice. Wraz z Przewodniczącym Rady Wójt uczestniczył 
w uroczystościach odbywających się w godzinach popołudniowych w Poznaniu. 
19.01.2024 r. – podpisanie umowy pomiędzy parafiami z gminy Kleszczewo a wykonawcą 
usługi rewitalizacji zabytkowych kościołów. Środki z programu Polski Ład Gmina pośredniczy 
w przekazaniu środków. 
24.01.2024 r. - podpisanie umowy ramowej na finansowanie zadań objętych lokalną strategią 
rozwoju w ramach LGD „Trakt Piastów”. 
29.01.2024 r. – rozmowa z kierownikiem przychodni lekarza rodzinnego w Tulcach. Od 1 
marca przychodnia  będzie funkcjonować pod nowym kierownictwem. Nowym lekarzem 
prowadzącym będzie Pan Filip Antke. 
 
INWESTYCJE 
Zakończone: 
- przebudowa drogi powiatowej w Komornikach 
- mała rewitalizacja parku w Kleszczewie – usunięcie 35 drzew (głównie topoli) ze względu na 
stan, który zagrażał bezpieczeństwu użytkowników, nasadzono 50  nowych drzew. 
 
- budowa oświetlenia. Wykonawca jest cały czas w gotowości aby wykonywać prace, nadmiar 
opadów uniemożliwia wejście na budowę. 



- budowa ulicy Lawendowej, prace są prowadzone jednakże przebiegają one bardzo powoli, ze 
względu na sukcesywne zalewanie wykopu przez wodę - konieczność nieustannego 
pompowania. Sąsiednie pole jest całe zalane wodą, w związku z tym ta woda niestety również 
dociera do miejsca prowadzenia prac. 
- droga do Bylina (zaprojektuj i wybuduj) – trwają prace związane z przygotowaniem 
dokumentacji, aktualnie jest to procedura środowiskowa. 
- przedszkole w Kleszczewie – prace są kontynuowane wewnątrz, wykonywana jest wentylacja, 
posadzki, rozpoczęły się prace na zewnątrz przy wykonywaniu sieci zewnętrznych. 
- budowa trybun na stadionie w Kleszczewie – problemy związane z warunkami 
atmosferycznymi, przez pewien czas mróz, aktualnie nadal dużo wody niemniej zostały 
wznowione prace przy układaniu utwardzenia pod przyszłe trybuny. 
- zagospodarowanie terenu przy stawie w Komornikach – prace wstrzymane również 
ze względu na niesprzyjające warunki pogodowe. 
- ustawienie wiaty w parku w Kleszczewie z powodu wysokiego stanu wód prace nadal nie 
zostały wykonane. 
- budowa ulicy Siekiereckiej w Gowarzewie – pomimo bardzo trudnych warunków prace są 
kontynuowane. Zapadła decyzja o tym, żeby prowadzić roboty na całej szerokości jezdni, 
ponieważ układ obu sieci kanalizacyjnej, deszczowej i sanitarnej jest taki, że przebiegają one 
centralnie w ulicy. Zamknięcie drogi na całej szerokości powoduje, że prace bardzo silnie 
przyspieszają, spodziewamy się, że one się zakończą w połowie roku. Staramy się uspokajać 
mieszkańców, że jest to naprawdę najlepsze rozwiązanie w tym momencie, pomimo że 
uciążliwości są ogromne ale dzięki temu potrwają krócej. 

Nadmiar opadów spowodowały również ogromne problemy z utrzymaniem dróg 
gruntowych. Jest mnóstwo skarg ze strony mieszkańców. Warunki tegoroczne są bardzo 
wyjątkowe, brakuje okresów kiedy sprzęt mógłby wjechać na drogę. Próby realizacji równania 
dróg w takich warunkach pogarszają tylko sytuację. 

Trudno jest dotrzeć do mieszkańców (mimo artykułów w gazecie, na stronie 
internetowej czy odpowiedzi na mile) z tą informacją, że w tych warunkach po prostu nic więcej 
się na tych drogach zrobić nie da. 
Dużym problemem też jest zalewanie posesji przez wodę, w miejscach gdzie nie ma żadnego 
wyjścia wodę odpompowuje straż, lub jest wywożona beczkowozami. 
Gdzie można próbujemy odwodnienia robić, pomagamy tak jak możemy, aczkolwiek trzeba 
podkreślić, że sytuacja na prywatnych posesjach nie jest zadaniem gminy. Tym niemniej 
zdajemy sobie sprawę, że pojedynczy mieszkaniec w takich sytuacjach sobie nie jest w stanie 
poradzić, stąd są też angażowane środki z budżetu w celu poprawy tej sytuacji. 
 
- 15.02.2024 – odbędzie się Forum Rolnicze Powiatu Poznańskiego w Komornikach, 
organizatorzy zapraszają do restauracji Kacze Zamieszanie. 
 

W rankingu gmin Województwa Wielkopolskiego, konkursu Fundacji Rozwoju 
Demokracji Lokalnej, nasza gmina zajmuje trzecie miejsce w Wielkopolsce. Przed nami 
Tarnowo Podgórne, Suchy Las i na trzecim miejscu Kleszczewo. 



W kategorii gmin wiejskich układ wygląda tak samo: Tarnowo Podgórne, Suchy Las, 
Kleszczewo, no i jednocześnie te gminy są najlepszymi gminami w Województwie 
Wielkopolskim.  
W rankingu oceniano 16 różnych parametrów. Występujemy w kilku miejscach jako gmina 
o najwyższej pozycji. Jesteśmy na pierwszym miejscu w Wielkopolsce, jeżeli chodzi o  środki 
z Unii Europejskiej, które są wykorzystywane w realizacji programów unijnych. 
 
Ad. 22 porządku posiedzenia 
 Radna Dorota Wysz powiedziała, że na ul. Siekiereckiej prace idą rzeczywiście szybko, 
natomiast największy problem mają tam piesi z przemieszczaniem się. Ułożone płyty zapadają 
się, toną w błocie, są niszczone przez przejeżdżające samochody, także budowlane. Mieszkańcy 
gubią buty w błocie. Dzieci nie mają jak dostać się na przystanek autobusowy. 
Druga sprawa to zgłoszenie od mieszkańców ul. Brzozowej, że po wykonaniu kanalizacji droga 
jest w gorszym stanie niż przed podjęciem prac, kostka jest źle ułożona.  
 Pan Wójt powiedział, że ulica Siekierecka to ekstremalne warunki. Wykonawca jako 
pierwszy wymóg miał przygotowanie pobocza, po którym będą mogli się przemieszczać piesi. 
Okazało się, że utwardzenie było krótkotrwałe, ułożono płyty, które także się zapadły. Warunki 
pogodowe niestety nie sprzyjają tej inwestycji, ruch który tam jest dopuszczony jest 
ograniczony tylko do mieszkańców. Zależy nam na szybkim zakończeniu prac i staramy się 
minimalizować uciążliwości. 
Jeżeli chodzi o ulicę Brzozową, to usterka jest zgłoszona i wykonawca jest zobowiązany ją 
naprawić, oczywiście przy odpowiednich warunkach atmosferycznych. 
 Radny Łukasz Szymczak zgłosił aby w planie remontów dróg uwzględnić odcinek ulicy 
Kalinowej w Tulcach na wysokości szkoły Bonum Futurum. Nawierzchnia w tym miejscu jest 
tragiczna. 
Radny złożył wniosek aby informację o wyłożeniu planu zagospodarowania przestrzennego 
podawać także na stronie internetowej gminy, nie tylko w Biuletynie Informacji Publicznej, tak 
aby informacja o zmianach trafiała do większej liczby mieszkańców.  
 Pan Wójt powiedział, że wniosek dotyczący drogi został odnotowany, natomiast jeżeli 
chodzi o plan zagospodarowania to jest on podawany w BIP. Pomyślimy aby taka informacja 
była bardziej widoczna. 
 
Ad. 23 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań i wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady sesji o godzinie 18:00.  

 
 

    Za zgodność z przebiegiem obrad 
 

Protokołowała        Przewodniczący Rady Gminy 

        Agata Zdobylak                        Marek Maciejewski 


